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Protokół Nr BRM.0012.2.13.2021 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego  

w dniu 7 grudnia 2021 roku  

Spis treści 

Do punktu 1 – Omówienie opinii i wniosków zgłaszanych przez poszczególne komisje Rady 

Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu budżetu Gminy Olecko na 

2022 rok. ................................................................................................................................. 2 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. .......................................................................................... 6 

Do punktu 3 – Wnioski komisji. .............................................................................................. 6 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5, w tym 1 członek w trybie 

zdalnym – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Przewodnicząca Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Janina Anuszkiewicz, 

➢ Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – 

Wojciech Rejterada, 

➢ Radna Renata Małgorzata Maciag, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 
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Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Omówienie opinii i wniosków zgłaszanych przez poszczególne komisje Rady Miejskiej 

i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu budżetu Gminy Olecko na 2022 

rok.  

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski komisji.  

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Omówienie opinii i wniosków zgłaszanych przez poszczególne 

komisje Rady Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu 

budżetu Gminy Olecko na 2022 rok. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

poinformował, iż wpłynęły opinie pozostałych komisji o projekcie budżetu gminy na 2022 r. 

prosił o ich odczytanie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

odczytał treść opinii Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady 

Miejskiej na temat projektu budżetu gminy na 2022 r. – treść w załączeniu do protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony  Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

odczytała treść opinii Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady 

Miejskiej na temat projektu budżetu gminy na 2022 r. – treść w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

poprosił o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odczytała sentencję opinii RIO. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy są jeszcze uwagi do projektu budżetu gminy. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, iż członkowie jego komisji długo dyskutowali nad projektem budżetu, 

zastanawiali się, czy wystarczy środków na inwestycje zaplanowane na przyszły rok, czy 

planowane jest zaciągnięcie zobowiązań na pokrycie wkładu własnego gminy. Na 

posiedzeniu udzielono wyczerpujących odpowiedzi. 

Przewodnicząca Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony  Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

zwróciła uwagę, że głosowała przeciw wydaniu pozytywnej opinii na temat projektu budżetu 

gminy, ponieważ od początku kadencji żaden wniosek radnych nie został uwzględniony, typu 

kosze na psie odchody poza centrum miasta. Zaznaczyła, iż dużą kwotę przeznaczono na 

wynagrodzenia pracowników. Chciała wiedzieć, o jaką kwotę nastąpi wzrost wynagrodzeń w 

stosunku do obecnego roku.  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

wyjaśniła, że wynagrodzenia pracowników są planowane w różnych rozdziałach w zależności 

od wykonywanych zadań, np. wynagrodzenia pracowników prowadzących sprawy USC, są 

zaplanowane w rozdziale urzędy wojewódzkie, gdyż są to zadania zlecone od wojewody.  

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, ile gmina w tym roku dołożyła do zadań zleconych. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, iż nie zna aktualnej sytuacji, ale na wrzesień środki od wojewody w dużym 

stopniu pokryły wynagrodzenia pracowników USC. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

kontynuując wskazała, że w rozdziale Rady gminy zaplanowane zostały wynagrodzenia 

pracowników biura Rady Miejskiej. Pozostałe wynagrodzenia znajdują się  w rozdziale Urzędy 

gmin. Zaznaczyła, iż od 2022 r. zmienia się klasyfikacja budżetowa i wynagrodzenia z 

pozostałych innych rozdziałów należało przenieść wynagrodzenia do rozdziału Urzędy gmin z 

podziałem na usługowe i nie usługowe. Wskaźnik wzrostu wynagrodzeń wynosi 4,4%. W 

kwocie wynagrodzeń mieszczą się odprawy emerytalne oraz nagrody jubileuszowe.  

Przewodnicząca Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony  Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 
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oznajmiła, że Klub radnych Noe-Go zgłosił wniosek do budżetu o budowę sali gimnastycznej 

przy Szkole Podstawowej w Judzikach. Natomiast w budżecie zostały zaplanowane środki na 

remonty, a burmistrz na jednym z posiedzeń komisji mówił, że szkoła w Judzikach będzie 

zlikwidowana. W jej ocenie rozbudowa szkoły w Babkach Oleckich jest niecelowa.  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odnosząc się do wypowiedzi radnej podkreśliła, że po raz kolejny „wkłada się” w usta 

burmistrza stwierdzenia, które nie padły i wprowadza się niepokój wśród rodziców i 

nauczycieli. Ponadto wszystkie inwestycje założone na przyszły rok, otrzymały dofinasowanie 

ze środków zewnętrznych. Nie wie, skąd wziął się pomysł budowy sali gimnastycznej przy 

szkole w Judzikach, bo nawet nie ma projektu technicznego. Radni będą jeszcze dyskutować 

na temat wydatków na oświatę i zasadności utrzymywania szkół wiejskich szukając 

oszczędności. Odnosząc się do kwestii koszy na psie odchody wskazała, że na kolejne 

posiedzenie przygotuje informację o ilości zamontowanych koszy, nie tylko w centrum 

miasta. Zapewniła, że wnioski radnych są realizowane, w miarę możliwości finansowych, 

organizacyjnych i technicznych. 

Przewodnicząca Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony  Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janina 

Anuszkiewicz 

wtrąciła, że nie chodzi o kosze ustawione w ramach realizacji projektów. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wskazał, iż zgodnie z opinią służb sanitarnych psie odchody można wrzucać do śmietniczek 

ulicznych, a ich liczba w tym roku została podwojona. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wskazała, że przy realizacji jakichkolwiek wniosków najpierw gmina szuka możliwości 

pozyskania dofinasowania na ich realizację.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

stwierdził, iż może warto odpowiednio oznaczyć kosze uliczne. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

odniósł się do sprawy koszy na psie odchody i wynagrodzeń pracowników oraz budowy sali 

gimnastycznej. W jego ocenie, dobrze jest, kiedy gmina pozyskuje środki zewnętrzne na 

realizację tego typu zadań, bo pozostają środki własne. Burmistrz nigdy nie mówił, że 

zlikwiduje szkołę, zaś na posiedzeniu wyjazdowym komisji była mowa, że wiele zajęć 
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wychowania fizycznego jest realizowanych w hali sportowej w Olecku. Gminy nie stać na 

budowę sali sportowej ze środków własnych. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

odnośnie płac pracowników zwrócił uwagę, iż wskaźnik 4,4%, to mniej niż zakładana inflacja, 

a w rzeczywistości wynagrodzenia wcale nie są wygórowane. Podstawową uwagą i jedyną 

wadą projektu budżetu gminy jest bardzo duży deficyt, który jest dlatego, że będzie 

pozyskanych dużo środków zewnętrznych a udział własny gminy w realizacji inwestycji 

będzie pokryty głównie z zaciągniętych przez gminę kredytów. Widzi niebezpieczeństwo w 

zadłużaniu się gminy w szybkim tempie. Apeluje do organu wykonawczego, czyli burmistrza, 

aby racjonalnie gospodarować wydatkami. Jeśli będą jakiekolwiek oszczędności na 

wydatkach bądź niektóre zadania mogą nie zostać zrealizowane, bo nie będą niezbędne do 

funkcjonowania gminy albo pojawią się dodatkowe dochody, wówczas nie powinno się 

rozpoczynać nowych zadań, tylko pokrywać deficyt gminy, by go zmniejszyć. Z drugiej strony, 

jeśli gmina zrezygnowałaby z takiego deficytu, to nie byłaby w stanie zrealizować zadań, na 

które pozyskała środki zewnętrzne. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odnośnie wynagrodzeń stwierdził, że przyjęty rozporządzeniem wzrost płacy minimalnej 

wynosi 7,5%, zaś przeciętne wynagrodzenie w sektorze gospodarki wzrośnie prawie o 8%, 

więc przewidywany wzrost płac pracowników urzędu o 4,4% to połowa. Z tego też względu 

do administracji publicznej przychodzi coraz mniej fachowców.  

Wskazał, że jeśli gmina pozyska dofinansowanie na budowę 3 dróg, to również będzie 

potrzebny wkład własny, który jeszcze nie jest zaplanowany w budżecie.  

Jeśli chodzi o śmietniczki, w miejscach publicznych one są.  

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy na budowę świetlic wiejskich planuje się tylko środki własne, czy przewiduje się 

pozyskanie dofinansowania na ten cel. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wyjaśniła, że jeśli chodzi o świetlicę w miejscowości Możne jest duże zaangażowanie 

mieszkańców odnośnie robocizny, ale też środki wydatkowane w ramach inicjatywy lokalnej. 

Gmina zakupuje jedynie część materiałów. Natomiast w przypadku świetlicy w Plewkach 

prace będą robione etapami, także planuje się pozyskać dofinasowanie. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 
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stwierdził, że część zadań realizowanych na terenach wiejskich generuje koszty utrzymania. 

Jego zdaniem nie warto wydawać pieniędzy z funduszu sołeckiego na siłę. Podał przykład 

zarośniętych chwastami siłowni terenowych. To samo dotyczy świetlic, należy zwracać 

uwagę, jak będą wykorzystywane.   

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że podjęto dialog z sołtysami i jednocześnie starali się być obecni na wszystkich 

zebraniach poświęconych funduszowi sołeckiemu tłumacząc, że jeśli sołectwa decydują się 

na kolejne tereny zielone, to muszą o nie dbać, a środki wydawać racjonalnie. Część sołectw 

zdecydowało wydatkować środki jako wkład własny do budowy dróg.  

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

w jego ocenie opinia komisji powinna być pozytywna, mając na uwadze to, aby w miarę 

możliwości obniżać deficyt. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

poinformował, iż Powiat Olecki będzie składał wniosek o dofinansowanie przebudowy dróg 

Armii Krajowej, w Gordejkach oraz Jaśki-Dobki i wystąpi do gminy o współfinansowanie 

zadania. 

Więcej pytań ani uwag do projektu budżetu gminy nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt 

budżetu Gminy Olecko na 2022 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2022-2034.  

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Wnioski komisji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 
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na prośbę mieszkańców Osiedla Lesk zabrał głos w sprawie dostosowania godzin jazdy 

autobusu miejskiego do Zakładów Produkcyjno-Usługowych „Prawda” na ul. Gołdapskiej.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odniósł się do wypowiedzi radnego. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zabrał głos na temat komunikacji miejskiej i zmiany trasy na Osiedle Siejnik.  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wyjaśniła, że gdyby Powiat Olecki nie uczestniczył w kosztach funkcjonowania komunikacji, 

Wójt Gminy Kowale Oleckie postara się od nowego roku uruchomić linię nr 65, jeśli to nie 

dojdzie do skutku Gmina Olecko postara się objąć Lenarty linią nr 19.  

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący komisji 

/ - / Dawid Bondarenko 

Protokołowała 

/ - / Małgorzata Adameit 
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